
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. augusztus 31. napján 

megtartott nyilvános üléséről.   

 

Az ülés helye:    Városháza Irányi Dániel Díszterme, Békés, Petőfi u. 2. sz. I. emelet 

 

 

Jelen vannak: Kálmán Tibor polgármester, Polgár Zoltán, Balog Zoltán, Csibor Géza, Deákné 

Domonkos Julianna, Mucsi András, Jenei Sándor, Rácz Attila, Földesi Mihály, 

Juhos János, és Molnár Gábor képviselő.  

 

 

Tanácskozási joggal vett részt: 

  

 Tárnok Lászlóné jegyző 

 Dr. Bocskay Árpád aljegyző 

 Dr. Tanai Judit jogász  

 Kovács Szilvia osztályvezető 

 Nánási Zsolt osztályvezető  

 Dr. Szabó László hivatalvezető 

 Gál András osztályvezető  

 Nánási László ügyvezető 

 Szabóné Szabó Erzsébet BVSZ KFT. részéről 

 Béres Istvánné igazgató 

 Durkóné Illés Bernadett intézményvezető  

 Dr. Pásztor Gyula ügyvéd   

    

Az ülés kezdésének időpontja: 8.30 h 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte a testületi ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy 

a képviselő-testület határozatképes, mert 11 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.  

 

Tárgy: Napirend elfogadása 

 

Kálmán Tibor polgármester: A napirendhez az alábbi módosító javaslata van. Kérte, hogy a 

meghívóban szereplő 7. számú előterjesztést, a vagyonrendelet módosítását, illetve a 9. sz. 

előterjesztést, az SZMSZ módosítását tárgyaljuk meg az ülés elején, és ezt követően folytatjuk a 

tájékoztatók megtárgyalásával. Ezt a két rendeletet azonnal ki kell hirdetni, így rövid szünetet 

kell, hogy tartsanak, ezért javasolta, hogy először tárgyalják ezeket a napirendeket. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Kérte, hogy szavazzanak az elhangzott napirend módosításáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  
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- A képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

169/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy úgy módosítja napirendjét, hogy 

az Ny/7. és Ny/9. számú előterjesztések megtárgyalásával kezdi az ülést, a tájékozatók tárgyalása 

előtt.   

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: További módosító javaslatom nincs, ezért kérem, hogy az előbbi 

szavazást figyelembe véve szavazzunk a napirend elfogadásáról. Szavazást rendelt el a napirend 

elfogadásáról.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- A képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

170/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. augusztus 31. napján tartott soron kívüli 

ülésének napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadta el:  

 

NAPIRENDI PONTOK:  

 

Nyilvános ülés: 

 

1. Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI.2.) 

önkormányzati rendelet módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X.29) rendeletének módosítása, nem képviselő bizottsági 

tag megválasztása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

3. Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb eseményekről, 

értekezletekről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

4. Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 
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5. Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

6. Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörben hozott döntéseiről  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

7. Tájékoztató a Békés Városban működő óvodák 2022/2023. tanévben végzett munkájáról 

és a 2023/2024. tanév elindításáról  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

8. Beszámoló Békés Város Önkormányzata és intézményei költségvetésének 2023. I. 

féléves teljesítéséről, valamint az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. 

(II.24.) rendeletének módosítása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

9. A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos köztisztasági közszolgáltatás kötelező 

igénybevételéről szóló 10/2014 (III.28.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

10. Költségvetési előirányzat átcsoportosítása 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

11. Belső kontrollrendszer minősítésének elfogadása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

12. Településrendezési eszközök módosítása a 0109/30 hrsz-ú terület vonatkozásában   

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

13. Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

14. Vállalkozói Alap 2023. évi pályázati felhívása    

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester  

 

15. Önkormányzati ingatlanok értékesítéséhez kapcsolódó döntések  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

16. Közbeszerzési eljárás kiírása közétkeztetési szolgáltatás ellátására  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

17. A BKSZ Békési Kommunális és Szolgáltató Kft. és a Békési Városüzemeltetési és 

Szolgáltató Kft. Felügyelőbizottságai ügyrendjének jóváhagyása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

18. Bejelentések, interpellációk   
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1.Napirend tárgya: Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 

18/2021. (XI.2.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi bizottság, és elfogadásra javasolják a rendelet-

tervezetet.  

Az önkormányzat tulajdonát képező ingatlanok kapcsán történt változásokat szükséges átvezetni 

a rendeleten. Van –e hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat? 

 

Földesi Mihály képviselő: Elég nehéz a mellékletből kikeresni, hogy milyen változás történt. 

Kéri, hogy ami törlésre kerül a rendeletből, az oda lenne tájékoztató jelleggel téve?  

 

Kálmán Tibor polgármester: Egyébként ott van, de rendben.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a rendelet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

BÉKÉS VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

18./2023. (VIII.31.) 

ö n k o r m á n y z a t i  r e n d e l e t e 

az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) 

önkormányzati rendelet m ó d o s í t á s á r ó l 

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) 

pontjában és Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § 

(1) bekezdés 9. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, Békés Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 22/2019. (X. 29.) 

önkormányzati rendelet 35. § b) pontjában biztosított véleményezési jogkörében eljáró 

képviselő-testületi bizottság véleményének kikérésével a következőket rendeli el: 

1. § Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályozásáról szóló 18/2021. (XI. 

2.) önkormányzati rendelet 1. mellékletének helyébe az 1. melléklet lép. 

 

2. § Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályozásáról szóló 18/2021. (XI. 

2.) önkormányzati rendelet 2. mellékletének helyébe a 2. melléklet lép. 

 

3. § Az önkormányzati vagyonról és a vagyongazdálkodás szabályozásáról szóló 18/2021. (XI. 

2.) önkormányzati rendelet 3. mellékletének helyébe a 3. melléklet lép. 
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4. § E rendelet a kihirdetést követően azonnal hatályba lép és az azt követő napon hatályát veszti. 

 

  Kálmán Tibor         Tárnok Lászlóné  

   polgármester       jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. augusztus 31. napján 8 óra 35 perckor. 

 

Tárnok Lászlóné  

 jegyző 

 

2.Napirend tárgya: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és 

Működési Szabályzatáról szóló 22/2019. (X.29) rendeletének módosítása, nem képviselő 

bizottsági tag megválasztása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, a Humán és Szociális Bizottság és az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi 

Bizottság és elfogadásra javasolják a rendelet-tervezeteket, és a határozati javaslatot.  

Az előterjesztés három részből áll, ennek megfelelőn három szavazás lesz. Az első szavazás után 

szünetet rendel el, hogy a rendelet, és az előbb elfogadott vagyonrendelet kihirdetésre kerüljön. 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel módosító javaslat? 

 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a rendelet 

elfogadásáról, az Ügyrendi és Közrendvédelmi Bizottság összetételéről. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, 2 nem szavazattal az alábbi rendeletet 

alkotta:  

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 20/2023. (VIII.31.) önkormányzati 

rendelete 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 53. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az 

Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés d) pontjában meghatározott feladatkörében és az Alaptörvény  
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32. cikk (2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében eljárva a következőket 

rendeli el: 

1. § 

A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 31. § (1) bekezdés c) pontja helyébe a következő 

rendelkezés lép: 

„c) Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság (4 fő önkormányzati képviselő + 3 fő nem 

önkormányzati képviselő).” 

2. § 

E rendelet a kihirdetést követően azonnal hatályba lép és az azt követő napon hatályát veszti. 

 

 

Kálmán Tibor 

         polgármester 

Tárnok Lászlóné 

       jegyző 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. augusztus hó 31. napján 8 óra 37 perckor.  

 

Tárnok Lászlóné 

      jegyző 

 

Kálmán Tibor polgármester: 5 perc szünetet rendelt el. 
 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztésben szereplő határozati javaslat szerint az 

Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság nem képviselő tagjának javasolta 

megválasztani Dr Pásztor Gyula Békés, Szív utca 6. sz. alatti lakost. Nevezett a jelölést 

elfogadta. Tisztelettel köszöntötte a Képviselő-testület ülésén. 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozati 

javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 9 igen, 1 nem, 1 tartózkodással az alábbi 

határozatot hozta:  
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

171/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete dr. Pásztor Gyula Békés, Szív utca 6. sz. 

alatti lakost megválasztja az Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság nem képviselő 

tagjának.  

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: Miután megválasztásra került az új bizottsági tag, ezért újból 

szükséges az SZMSZ módosítása, mivel a 6. sz. mellékletbe fel kell venni név szerint is az új 

bizottsági tagot. 

Megkérdezte, hogy van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nincs, így szavazást rendelt el a rendelet tervezet 

elfogadásáról, a 6. sz. melléklet módosításáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazással az alábbi 

rendeletet alkotta: 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 21/2023. (IX. 1.) önkormányzati 

rendelete 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) rendelet módosításáról 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény 53. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az 

Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés d) pontjában meghatározott feladatkörében és az Alaptörvény 

32. cikk (2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében eljárva a következőket 

rendeli el: 

1. § 

A Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 6. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

2. § 

Ez a rendelet 2023. szeptember 2-án lép hatályba. 
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Kálmán Tibor 

         polgármester 

Tárnok Lászlóné 

       jegyző 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. szeptember hó 1. napján.  

Tárnok Lászlóné 

      jegyző 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: Az ülésen jelen van Dr. Pásztor Gyula, most már megválasztott 

bizottsági tag, ezért most sor kerül az eskü letételére. Az Mötv. 40. § (1) bekezdése alapján: „ A 

Képviselő-testület bizottságának nem képviselő tagja a megválasztását követően a képviselő-

testület előtt – a képviselőre irányadó szöveggel – esküt tesz, és erről okmányt ír alá. 

 

ESKÜTÉTEL 

 

Átadta az esküokmányt. A megválasztott Bizottsági tagnak gratulált bizottsági munkájához, jó 

egészséget, sok sikert kívánt.  

 

 

3.Napirend tárgya: Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb 

eseményekről, értekezletekről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e 

kérdés, észrevétel módosító javaslat? 

Mucsi András képviselő: Évek óta beszélnek a testületen belül arról, hogy a testvértelepülési 

kapcsolatokkal mit lehetne kezdeni. Azt tapasztalják, hogy a testvértelepülési kapcsolatok 

általában kimerülnek protokolláris szinten. Bár az elmúlt években volt némi változás, aminek 

nagyon örül. Ezen a nyáron sikerült azt elérniük, hogy a Hegyközkovácsi település, Református 

gyülekezetnek a tagjai úgy döntöttek, hogy ebben az évben már nem a Balatonra mennek 

nyaralni, hanem Békésre. Dánfokon kibéreltek egy pár faházat, ahol nagyon jól érezték magukat. 

Volt lehetősége egy délelőttöt velük tölteni, megmutatta nekik a várost, a város történetét. Amit 

szerettek volna elérni, hogy társadalmasítsák a testvértelepüléseket és szó szerint a kisember 

szintjére hozzák le, ez megvalósulni látszik.  

Magyarittabén egy új református lelkész házaspár kezdte el a szolgálatot. Alpolgármester úr volt 

is náluk, meglátogatta őket. Nagyon szeretné, ha ott is meg tudnák azt oldani, hogy egyrészt 

jöjjenek el hozzánk, illetve azt szeretnék kialakítani, hogy legyenek testvércsaládok, hogy akár 

fogadjunk örökbe egy magyar családot és akkor egymást látogassák, felkeresve lehetne ápolni 

ezeket a kapcsolatokat.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Biharral aláírták a hivatalos testvér települési okmányt, amelyet  

jóváhagyott a bukaresti minisztérium. Jelenleg azon dolgoznak, hogy egy interreges pályázat 

keretében, tudjanak együttműködni. Bízik abban, hogy ez is sikerülni fog.  
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Rácz Attila képviselő: Szívügye az, amiről Mucsi képviselő társa beszélt. Ő is azt vallja, hogy 

olyan kapcsolatokat kell kialakítani, amelyek már nem a város égisze alatt működnek, hanem 

önműködően a testvér településekkel fölveszik a családok a kapcsolatot. A vacsora kapcsán a 

Dübögőbe volt a fogadás, a testvértelepülések delegációját ott fogadta a város, amire nem kapott 

meghívást. Egy párhuzamos program kapcsán ott voltak az épületben és így értesültek róla, hogy 

ott vannak a testvértelepülések delegációi. Szívesen részt venne ezen a rendezvényen. 

Korábban beszélt arról, hogy Gyergyószentmiklóssal a kapcsolatfelvétel az idei évben 

évfordulós és két ember ment Békésről akkor a testvér települési kapcsolatokat indítva, akiket 

szeretett volna, hogyha erről valamilyen oklevéllel vagy valamilyen elismeréssel megemlékeztek 

volna. Erre egy remek alakalom lett volna a madzagfalvi napok, amikor a Gyergyói delegáció itt 

volt és úgy tudja, hogy ez nem valósult meg. Tehát valamilyen formában a Békés 50 

rendezvényben valahol még helyet kellene ennek találni, hogy valóban elismerjék. Szabados 

Csaba akkori MDF-es képviselő télen rossz körülmények közötti autóval zötyögött ki és 

fontosnak tartotta, innen számolják azt, hogy kapcsolatfelvétel történt. Ezt mindenképpen el 

kellene ismerni.   

 

Kálmán Tibor polgármester: Nyitott ajtókat kopogtat képviselő úr, hiszen sajnos a polgármester 

úr nem tudott eljönni a Madzagfalvi napokra és le is lett vele egyeztetve, hogy még valamikor az 

idei év folyamán egy ünnepélyesebb keretek között megejtsék azt, amit ő is javasolt.  

 

Juhos János képviselő: Egyet ért a Mucsi képviselő úr által felvetettekkel, csak az ipartestület 

Pataki polgármester úr idejében kapott legutoljára meghívást egy ilyen rendezvényre. Szívesen 

részt vesznek majd. A többit meg Rácz Attila képviselő elmondta.  

 

Mucsi András képviselő: Egyet ért azzal, amit Rácz képviselő mondott, hogy nem szabad így 

elengedni ezt a dolgot. Tehát mindenképpen kell, hogy erre keressenek lehetőséget, meg kell 

köszönni azoknak, akik ezen fáradoztak. Szabados Csaba az első ciklusba volt képviselő, ezt is 

mondta, hogy szívügye, hogy akik az elmúlt 33 évben valamilyen szinten képviselők voltak, 

honlapon vagy bárhol gyűjtsék össze a képeket, életrajzokat, hiszen a jövőnek dolgoznak.  

Megemlékezett a Madzagfalvi napokról, amiben alpolgármester úr rengeteg energiát belerakott, 

amiért nagyon hálás. Az a vízió, amit a békésiek mondtak, hogy augusztus 20-án legyen a 

Madzagfalvi napok megrendezve, ezt megtették. Az a vízió, hogy a megye legnagyobb kulturális 

eseménye legyen az államalapítás kapcsán ez meg is megtörtént. Már második éve nagyon szép 

programsorozatot tudtak összerakni. A lakosságnak is tetszett, érdemes lenne a lakosságot ismét 

megkérdezni, arról, hogy értékelik. Az összes szervezőnek az alpolgármestertől a 

közmunkásokig gratulált.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Csatlakozik a Képviselő- testület is Mucsi képviselő úr szavaihoz.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendel el a határozati javaslat elfogadásáról.  

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

172/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése 

között történt fontosabb eseményekről, értekezletekről” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

4.Napirend tárgya: Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel módosító javaslat?   

Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat 

elfogadásáról. 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

173/2023. (VIII. 31.) határozata 

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató az előző testületi üléseken 

elfogadott határozatok és rendeletek végrehajtásáról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

5.Napirend tárgya: Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel módosító javaslat? 

Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat 

elfogadásáról. 
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Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

174/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a fontosabb jogszabályi 

változásokról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

6. Napirend tárgya: Tájékoztató a polgármester átruházott hatáskörben hozott döntéseiről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel módosító javaslat?   

 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

175/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a polgármester átruházott 

hatáskörében hozott döntéseiről” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

7.Napirend tárgya: Tájékoztató a Békés Városban működő óvodák 2022/2023. tanévben 

végzett munkájáról és a 2023/2024. tanév elindításáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte az ülésen megjelent intézményvezető Asszonyokat. 

Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati 

javaslatot.  

Nagyon tartalmas, átfogó képet kaptunk az óvodák munkájáról. Megköszönte mindenkinek az 

odaadó, lelkiismeretes munkáját. 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat? 
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Deákné Domonkos Julianna képviselő: A Humán és Szociális Bizottság megtárgyalta és 

egyhangúlag elfogadta a Békés városában működő óvodák és bölcsődék 2022-2023-as nevelési 

évben végzett eredményes munkáját, illetve a 2023-2024-es tanévet bemutató tájékoztatóit. 

Elmondható, hogy óvodáik életében számos változás történt az elmúlt egy évben. A Békési 

Kistérségi Intézményfenntartó Társulás Tanácsa 2022. szeptember 1. napjával a Csabai utca 30. 

szám alatti Újvárosi Tagóvoda feladatellátási helyét megszüntette.  

A Baky út 4. szám alatti óvoda férőhelyét 150 főre emelte a gyerekeket az említett óvoda 

épületében helyezte el.  

A Dr. Illyés Sándor óvoda 2022-2023-as nevelési évben egy új csoport szobával bővült, melyben 

új bútorok szőnyegek, függönyök kerültek, a fenntartó Gyulai Tankerületi Központnak 

köszönhetően. Elkészült a református egyház által működtetett Csillagfürt óvoda új épülete, a 

nyári költözés után az óvoda dolgozói már itt kezdhették meg közös munkájukat.  

A Reményhír Intézmény Epreskerti Óvodája kiegészült a Hunyadi téri óvodával.  

Az elmúlt nevelési évben, intézményeikben kiemelt szerepet kaptak az energiatakarékos 

intézkedések, valamennyi vezető szem előtt tartotta és megvalósította az elvárt intézkedéseket. 

Havi rendszerességgel beszámoló készültek a fenntartók részére. Békés városában az óvodák és 

bölcsődék maximális telitettségéről beszélhetnek, sőt bizonyos helyeken várólista alakult ki vagy 

a csoportlétszám bővítésére kértek és kaptak az intézményvezetők engedélyt. A személyi és 

tárgyi feltételeket az elmúlt időszak fejlesztéseit egyaránt tükrözték a rendelkezésükre bocsátott 

részletes nagy alapossággal, számadatokkal kiegészített anyagok. Az intézményekben dolgozó 

kollégák jól felkészült innovatív pedagógusok, óvodapedagógusok, dajkák, nevelő munkát segítő 

óvoda és bölcsődei alkalmazottak. Munkájukat felelősségteljesen, a szülők megelégedésére 

végzik.  

A szakmai ellenőrzések során az elmúlt időszakban hiányosságokat egyik óvodában vagy 

bölcsődésben sem tártak fel. Ellenben sikeres pedagógusi minősítésekről, újabb szakmai 

fejlődésekről számoltak be a tájékoztatók, melyhez szeretettel gratulál. Jellemző volt az egymás 

iránti felelősségvállalás, önkéntes segítségnyújtás, gyors problémamegoldás, kreativitás. Képet 

kaphattak arról is milyen újításokat, fejlesztéseket valósítottak meg a fenntartó, avagy pályázatok 

illetve támogatók segítségével. A korszerűsítésekre további javaslatok is születtek. Elmondható, 

hogy úgy a szülők, mint társintézmények, sport és civil szervezetek segítségére, 

együttműködésére egyaránt számíthattak a nevelési intézmények. A szakmai fejlődést kiemelt 

feladatként fogalmazták meg. Számtalan képzésen vesznek, vettek részt, illetve konferenciákat, 

továbbképzéseket szerveznek. A kiemelt figyelmet igénylő gyerekek száma nő, a 

tehetséggondozást, tehetségműhelyekben végzik az óvoda pedagógusok. Az SNI, BTN szakértői 

dokumentummal rendelkező kisgyermekek fejlesztését kiváló szakemberek végzik. A 

pedagógusok,  óvoda pedagógusok munkáját dajkák, pedagógiai asszisztensek, gyógypedagógiai 

asszisztensek, utazó gyógypedagógusok szociális segítő munkatársak támogatják. A Kistérségi 

óvoda fontos szerepet szán a partnerek elégedettségét mérő kérdőívek eredményeinek, ez 

kiértékelése az idei nevelési év feladatai közé tartozik majd. A közelmúltban két intézmény 

vehette át a megtisztelő Bázis Intézményi címet jelző oklevelet.  

A Békési Kistérségi Óvoda kiemelkedő szakmai munkájáért az elmúlt nevelési év végén, 

pedagógus nap alkalmából a miniszter elismerő oklevelét vehette át. Az elmúlt héten a 2023-

2024-es tanév szakmai tanévnyitó konferencián a békéscsabai Jókai Színházban az ünnepélyes 

megnyitón a békési óvónők kórusa adott színvonalas ünnepi műsort.  

Összegzésként elmondható, hogy óvodáik és bölcsődéik elismerten kiemelkedő szakmai munkát 

végeznek, ezért köszönet jár az intézmények vezetőinek, valamennyi dolgozójának. A 2023-

2024-es nevelési év feladatainak, célkitűzéseinek megvalósításához pedig sok sikert és jó 

egészséget kívánt.  
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Mucsi András képviselő: Megköszönte Deákné Domonkos Julianna tanácsnok asszony 

munkáját. Kevésbé látványos az, amit ő csinál, de rengeteg munka van a mögött, amit ő 

tanácsnokként végez. Nagyon örül annak, hogy békésen az óvodák nagyon békésen tudnak 

együttműködni és tényleg egy nagyon komoly szakmai párbeszéd van az intézmények között. 

Annak is örül, hogy őket, mint önkormányzatot hívják különböző rendezvényekre. Holnap a 

Reményhírnek fog menni a tanévnyitójára.  

A képviselő társaknak jelezte, hogy szeptember végén a Református Óvodába lesz lehetőség 

ellátogatni az önkormányzati vezetőknek. Novemberben pedig végig járják a négy tagóvodát. 

Kiemelte a beszámolóból, hogy ez egy innovatív intézmény, nagyon oda figyelnek arra, hogy 

korszerű tudást szerezzenek meg az óvónők. A tudásukat folyamatosan fejlesztik 

továbbképzésekkel. A kulturális életben is részt vesznek, az óvónői kórust már nem csak a 

városon belül hívják különböző rendezvényekre, hanem a város határain is híre van annak, hogy 

egy rendkívül színvonalas kórusról van szó. A kórusvezető asszonynak is megköszönte, hogy 

ebben az évben is ott voltak a BÉTAZEN-en és egy nagyon szívmelengető műsort tudtak előadni. 

Megköszönte a munkájukat és további jó munkát kívánt nekik.  

  

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

176/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Tájékoztató a Békés 

Városban működő óvodák 2022/2023. tanévben végzett munkájáról és a 2023/2024. tanév 

elindításáról” című előterjesztést, és a tájékoztatókat az előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal elfogadja.  

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

8.Napirend tárgya: Beszámoló Békés Város Önkormányzata és intézményei költségvetésének 

2023. I. féléves teljesítéséről, valamint az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 

5/2023. (II.24.) rendeletének módosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést mind a három Bizottság tárgyalta, és elfogadásra 

javasolják a határozati javaslatot, és a rendelet tervezetet. 

 

Az anyagból megállapítható, hogy nagyon fegyelmezett gazdálkodást folytattunk az első 

félévben. A bevételek és kiadások teljesítése időarányosnak mondható. A rendelkezésre álló 

likvid hitelt mindösszesen 24 napra kellett igénybe venni az első félév során. 
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Csibor Géza képviselő: A város költségvetése jó kezekben van. Minden viszonylatban alkalmas 

arra, hogy továbblépjenek.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

177/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Önkormányzat 2023. I. félévi 

költségvetésének teljesítéséről szóló beszámolót elfogadja.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a rendelet elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

17/2023 (VIII.31.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, a közszolgálati tisztségviselőkről szóló 2011. évi 

CXCIX. törvény 234. § (3)–(4) bekezdésében, valamint a Magyarország 2023. évi központi 

költségvetéséről szóló 2022. évi XXV. törvény 61. § (6) bekezdésében kapott felhatalmazás 

alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) és f) pontjában meghatározott feladatkörében 

eljárva a következőket rendeli el: 

 

 

1. § (1) Az Önkormányzat 2023. évi költségvetésről szóló 5/2023. (II. 24.) önkormányzati 

rendelet (a továbbiakban: Rendelet) 2. §-a helyébe a következő rendelkezés lép: 

 

„2. § (1) A Képviselő-testület a 2023. évi költségvetés kiadás / bevételi főösszegét 8.665.580.747 

Ft-ban, azaz Nyolcmilliárd – hatszázhatvanötmillió – ötszáznyolcvanezer – hétszáznegyvenhét 

forintban állapítja meg. 

(2) A bevételek bontása: 
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a) Működési bevételek összesen. 4.638.540.996 Ft 

aa) Állami támogatások (1. melléklet 1. oldal C oszlop 6. sor): 1.970.875.624 Ft 

ab) Közhatalmi bevételek (1. melléklet 1. oldal F oszlop 6. sor): 568.190.000 Ft 

ac) Intézményi működési bevételek (1. melléklet 1. oldal I oszlop 6. sor): 474.075.467 Ft 

ad) Működési célú átvett bevételek (1. melléklet 1. oldal L oszlop 6. sor): 1.098.857.819 Ft 

ae) Működési célú finanszírozási bevételek (pénzmaradvány, állami megelőlegezés)  

(1. melléklet 2. oldal C oszlop 6. sor): 526.542.086 Ft 

b) Felhalmozási bevételek összesen: 4.027.039.751 Ft 

ba) Felhalmozási célú átvett pénzeszközök (1. melléklet 3. oldal C oszlop 6. sor): 2.082.083.696 

Ft 

bb) Felhalmozási és tőkejellegű bevételek (1. melléklet 3. oldal F oszlop 6. sor):  

95.000.000 Ft 

bc) Felhalmozási célú finanszírozási bevételek (pénzmaradvány) (1. melléklet 3. oldal I oszlop 

6. sor): 1.849.956.055 Ft 

c) Bevételek főösszege: 8.665.580.747 Ft 

(3) A kiadások bontása: 

a) Működési kiadások összesen: 4.628.950.212 Ft 

aa) Személyi jellegű kiadások (2. melléklet 1. oldal C oszlop 6. sor): 1.308.633.497 Ft 

ab) Munkaadókat terhelő járulékok (2. melléklet 1. oldal F oszlop 6. sor): 179.037.928 Ft 

ac) Dologi kiadások (2. melléklet 1. oldal I oszlop 6. sor): 1.051.759.248 Ft  

ad) Szociális kiadások és egyéb juttatások (2. melléklet 1. oldal L oszlop 6. sor): 115.700.000 Ft 

ae) Pénzeszközátadások és egyéb támogatások (2. melléklet 2. oldal C oszlop 6. sor): 

1.520.145.462 Ft 

af) Működési tartalék (2. melléklet 2. oldal F oszlop 6. sor): 84.118.872 Ft 

ag) Működési célú finanszírozási kiadások (2. melléklet 2. oldal I oszlop 6. sor): 369.555.205 Ft 

b) Felhalmozási kiadások összesen: 4.036.630.535 Ft 

ba) Beruházások, felújítások (2. melléklet 3. oldal C oszlop 6. sor): 556.991.339 Ft 

bb) Egyéb felhalmozási célú kiadások (2. melléklet 3. oldal F oszlop 6. sor):  

45.104.621 Ft 

bc) Fejlesztési célú tartalék (2. melléklet 3. oldal I oszlop 6. sor): 3.399.812.355 Ft 

bd) Felhalmozási célú finanszírozási kiadások (2. melléklet 3. oldal L oszlop 6. sor): 34.722.220 

Ft 

c) Kiadások főösszege: 8.665.580.747 Ft” 

 

 

2. § A Rendelet 1. melléklete helyébe e rendelet 1. melléklete lép. 

 

3. § A Rendelet 2. melléklete helyébe e rendelet 2. melléklete lép. 

 

4. § A Rendelet 3. melléklete helyébe e rendelet 3. melléklete lép. 

 

5. § A Rendelet 4. melléklete helyébe e rendelet 4. melléklete lép. 

 

6. § A Rendelet 5. melléklete helyébe e rendelet 5. melléklete lép. 

 

7. § A Rendelet 6. melléklete helyébe e rendelet 6. melléklete lép. 

 

8. § A Rendelet 8. melléklete helyébe e rendelet 7 melléklete lép. 
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9. § A Rendelet 9. melléklete helyébe e rendelet 8. melléklete lép. 

 

10. § A Rendelet 10. melléklete helyébe e rendelet 9. melléklete lép. 

 

11. § A Rendelet 11. melléklete helyébe e rendelet 10. melléklete lép. 

 

12.§ A Képviselő-testület az Önkormányzat 2023. évi I. féléves előirányzatok módosításának 

indoklását feladatonként bontásban e rendelet 11. mellékletében foglaltak szerint fogadja el.  

 

 

 

 Kálmán Tibor Tárnok Lászlóné  

 polgármester jegyző 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. 09.01. napján. 

 

 

Tárnok Lászlóné  

       jegyző 

 

 

 

9. Napirend tárgya: A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos köztisztasági közszolgáltatás 

kötelező igénybevételéről szóló 10/2014.(III.28.) önkormányzati rendelet hatályon kívül 

helyezése 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi, Lakásügyi és 

Közrendvédelmi Bizottság és elfogadásra javasolja a rendelet tervezetet. 

Törvényi módosítás következtében 2023. július 1-től az állam felelősségi körébe került a 

hulladékgazdálkodási közszolgáltatási feladat ellátása, ezért ezen rendeletünk hatályon kívül 

helyezése szükséges. 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat? 

 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a rendelet 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

rendeltet alkotta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

19/2023. (VIII.31.) önkormányzati rendelete 

a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos köztisztasági közszolgáltatás kötelező 

igénybevételéről szóló 10/2014. (III. 28.) önkormányzati rendelet hatályon kívül 

helyezéséről 
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Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. 

törvény 13. § (2) bekezdésében foglalt felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) 

bekezdésének a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, Békés Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 22/2019. (X. 29.) 

önkormányzati rendelet 29. § (2) bekezdés b) pontjában biztosított véleményezési jogkörében 

eljáró képviselő-testületi bizottság véleményének kikérésével a következőket rendeli el:  

 

1. § Hatályát veszti a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos köztisztasági közszolgáltatás 

kötelező igénybevételéről szóló 10/2014. (III. 28.) önkormányzati rendelet. 

2. § E rendelet 2023. szeptember 2-án lép hatályba. 

 

 

 

             Kálmán Tibor      Tárnok Lászlóné  

             polgármester                                                                                 jegyző 

 

 

A rendelet kihirdetésre került: 2023. szeptember hó 1. napján.  

 

 

 Tárnok Lászlóné 

     jegyző 

 

 

 

10.Napirend tárgya: Költségvetési előirányzat átcsoportosítása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

Az előterjesztésben a Belencéres Néptáncegyüttesért Egyesület támogatására teszünk javaslatot 

301.930 Ft összegben. 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat? 

 

Mucsi András képviselő: Amikor költségvetési előirányzat átcsoportosításról tárgyalnak, akkor 

általában képviselő- testületi, bizottsági tagi tiszteletdíj lemondásokról szoktak dönteni. 

Pontosabban amikor lemond egy képviselő vagy egy bizottsági tag, akkor különböző civil 

szervezeteknek van lehetősége arra, hogy miután költségvetési céltartalékba helyezték akkor 

utána a testület dönthet erről. Gratulált Barta István Zoltánnak, aki létrehozott egy alapítványt, 

amibe várja a képviselőknek, bizottsági tagoknak a felajánlásait is. Különböző jótékony célokat 

szeretne megvalósítani, mindannyian elismerhetik, hogy rengeteget tesz a közért és sok pénzt rak 

abba, hogy másoknak jobb legyen.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Egyetért. A Belencéres Néptáncegyüttes is mindig mindenhol ott 

van. Az augusztus 20-i ünnepségen egy nagyon üde színfoltja volt abban a rettentő hőségben is 

az előadásuk, teljes népviseletben.   
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További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

178/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

I. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04.) önkormányzati rendelet (a 

továbbiakban Rendelet) 6. § (1) bekezdése alapján a céljai eléréséhez működési célú 

támogatást nyújt: 

Belencéres Néptáncegyüttesért Egyesület (székhelye: 5630 Békés, Petőfi Sándor u. 21. 

képviseli: Deákné Domokos Julianna elnök) támogatására 301.930 Ft összegben. 

II. A támogatás fedezete az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (II. 24.) 

rendelet 084031 „Civil szervezetek működési támogatása” K512-35 „Egyéb civil, vagy 

más nonprofit szervezetnek egyéb működési célú támogatások kiadásai” soron 

rendelkezésre áll.  

III. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a 

fentiek szerint támogatásban részesített szervezettel szerződést kössön a támogatás 

felhasználásáról azzal, hogy a támogatottnak 2024. február 28. napjáig kell a 

támogatás felhasználásáról szakmai és pénzügyi elszámolását benyújtania. Ennek 

elmaradása esetén – annak pótlásáig – az Önkormányzat minden további támogatást 

felfüggeszt. A támogatás jogszabálysértő, vagy nem rendeltetésszerű felhasználása 

esetén a támogatott szervezetet visszafizetési kötelezettség terheli. 

Határidő: 2023. szeptember 15. 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

 

11.Napirend tárgya: Belső kontrollrendszer minősítésének elfogadása 

  

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

A költségvetési szerv vezetője köteles nyilatkozatban értékelni a költségvetési szerv belső 

kontrollrendszerét. Ez meg is történt a zárszámadás elfogadásával egyidejűleg, azonban ezt a 

Képviselő-testületnek is jóvá kell hagyni. 

Három határozati javaslatról külön kell szavazni. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 



 

 

 

19  

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el az I. 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

179/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete A költségvetési szervek belső 

kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/211 (XII.31.) Kormányrendelet 11. § (1) 

bekezdése alapján Békés Város Önkormányzat Polgármesetere által megtett nyilatkozatot 

a határozat 1. mellékletében foglaltak szerint fogadja el. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a II. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

180/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete A költségvetési szervek belső 

kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/211 (XII.31.) Kormányrendelet 11. § (1) 

bekezdése alapján a Békési Polgármesteri Hivatal Jegyzője által megtett nyilatkozatot a 

határozat 2. mellékletében foglaltak szerint fogadja el. 

 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a III. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

181/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete A költségvetési szervek belső 

kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/211 (XII.31.) Kormányrendelet 11. § (1) 

bekezdése alapján a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő Igazgatója által megtett 

nyilatkozatot a határozat 3. mellékletében foglaltak szerint fogadja el. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

12.Napirend tárgya: Településrendezési eszközök módosítása a 0109/30 hrsz-ú terület 

vonatkozásában   

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

A partnerségi egyeztetés lezajlott, ennek a lezárásáról kell döntést hozni. 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat? 

 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

182/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

A Békés Város külterület 0109/30 hrsz. alatti terület építési övezetének változtatását tartalmazó 

Településrendezési Eszközök módosítása során a partnerségi egyeztetés megtörtént a 146/2023. 

(IV. 27.) Korm. rendelet 2. §-a figyelembe vételével. A szabályszerűen meghirdetett partnerségi 

egyeztetés során a módosítással kapcsolatban észrevétel nem érkezett, ezért a partnerségi 

egyeztetés a mai nappal, 2023. augusztus 31. napján lezárásra kerül. Békés Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete a partnerségi egyeztetés lezárását tudomásul veszi. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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13.Napirend tárgya: Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és a 

Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

A tegnapi napon megjelent a pályázati kiírás, és nincs benne változás az előzőekhez képest, 

ugyanazok a feltételek. 

Az önkormányzat már hosszú évek óta támogatja a felsőoktatásban részt vevő fiatalokat, melyet 

szeretnénk folytatni. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat? 

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Békés Város Önkormányzata igyekszik minden tanév 

kezdetén támogatni a családokat ugyanúgy, mint ahogyan a kormány. Az általános iskolába járó, 

valamint óvodába, bölcsődébe járó gyermekek támogatása mellett a középiskolák és a főiskolát, 

egyetemi tanulmányaikat folytató diákjaikra is gondolnak. Ez a fajta pályázat is minden 

esztendőben ilyen támogatott lehetőség. Ebben az esztendőben több mint másfél millió forintot 

sikerült a költségvetésben betervezni, erre a támogatásra. Ezzel is jelzik azt, hogy a 

felsőoktatásban is továbbtanuló fiatalokat segítve vissza is várják őket a városba. Ebben az 

esztendőben is van rá példa, hogy az idei tanévet olyan fiatal kezdi meg városunk oktatási-

nevelési intézményeiben, akik továbbtanulásuk után visszatérnek ide. Igyekeznek ezután is 

támogatni a fiatalokat és visszavárják őket.  

 

Mucsi András képviselő: Nem csak a város csatlakozik a pályázathoz, hanem a 19 vármegye 

közül két megye az, aki ezt fontosnak tartja, többek között a Békés Vármegye Önkormányzat. 

Ahhoz a pénzhez, amit a békési önkormányzat oda tesz a fiataloknak a zsebébe, jó maguk is mint 

önkormányzat is tesznek hozzá egy bizonyos összeget. Évek óta változatlan az összeg és inkább 

a jelképes kategóriába megy, viszont az 50 forint az 50 forinttal több, mint a nulla. Ugyan ez 

vonatkozik a beiskolázásra. A retorika szintjén a családok mellett ki lehet állni. Támogatjuk őket, 

hiszen ez a keresztény demokrata családpolitikának a lényege.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Online kell benyújtani a pályázatot és az önkormányzat ugyanazt 

az összeget rakja mellé, ami ebben az állami rendszerbe nekik jár és ehhez segít hozzá a megyei 

önkormányzat is. 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

183/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - meghirdetése esetén, a korábbi évek 

feltételeinek megfelelően - csatlakozik a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázat 2024. évi fordulójához.  

2. A támogatás forrását 1.550.000 forint összegben Békés Város Önkormányzata Képviselő-

testülete az Önkormányzat 2023. évi költségvetésében, a szociális támogatások keretén belül 

biztosítja. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy 

gondoskodjon arról, hogy a 2024. évi költségvetésben is álljon rendelkezésre ugyanezen összeg. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza Kálmán Tibor polgármestert a csatlakozási nyilatkozat 

aláírására. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

14.Napirend tárgya: Vállalkozói Alap 2023. évi pályázati felhívása    

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. Ebben az évben is meghirdetésre kerül 

a pályázat, melynek beadási határideje 2023. szeptember 30. 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat? 

   

Földesi Mihály képviselő: Nagy dolog, hogy az önkormányzat vállalkozói alappal rendelkezik 

és van egy ilyen összeg. Kis- és középvállalkozások pályázhatnak, ez segítség lehet. Az elmúlt 

időszakban nem igazán vette észre, hogy olyan nagy jelentkezés lenne. Egy picit túlzásba viszik 

azt a részét, amit a vállalkozóknak biztosítani kell. Az inkasszó az rendben van, mert az a 

bankoknál is jelen kell, hogy legyen.  

Azt a pénzt valahogy vissza kell szedni, hogyha nem akarja visszafizetni. Ha van egy olyan 

ingatlan amit végrehajtásra tudnak tenni, akkor a város már nem jár rosszul. Nem kellene ezt 

annyira kőbe vésni, mert pontosan az lenne a lényege, hogy segítsék. Az a jó az önkormányzatnak 

hogyha a kis és- középvállalkozások száma magas? Ezek iparűzési adót fizetnek ide, de minél 

erőteljesebben megkötik a másik oldalon a támogatás lehetőségét, akkor viszont sokkal 

nehezebben tud ez a réteg megerősödni. Különösen látja az elmúlt időszakban azokat az aggasztó 

számokat, amik vannak megyei szinten is, hogy a lakosság lélekszáma csökken. Elöregednek és 

ezt valahogy úgy kellene támogatni, hogy a fiatalok visszajöjjenek. Próbáljanak meg vállalkozni, 

ez jót tenne magának a városnak is.  

A következőket gondolja a két fő készfizető kezességről. Ha magánkölcsönt vesz fel valaki és 

két fő készfizető kezest hoz magával, akkor az egy természetes dolog. Viszont itt vállalkozásról 

van szó és ez a két fő készfizető kezes már a bankoknál sem minden kölcsönnél van. Egy picit 

valahogy engedményeket kellene tenni, hogy valahogy még népszerűbb legyen mindez a 

vállalkozói alap. Minősíteni kell a jelentkezőket, hogy vissza tudja –e fizetni vagy sem. A két fő 

készfizető kezest kicsit háttérbe szorítaná és átgondolásra javasolná. A másik kettővel, úgy ahogy 

egyetért.  
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Polgár Zoltán alpolgármester: Vannak jelentkezők. Átgondolandó az, amit Földesi képviselő úr 

mondott. Egy dolog biztos, hogy a vállalkotásokat ez a városvezetés, biztos, hogy egyöntetűen 

támogatja. Többek közt azért is mert a 6 millió forint ez benne van a költségvetésükbe és ezt 

most kihirdetik. Visszamenőleg 20 évre, olyan még nem volt, hogy mindenki elfogadja ezt a 

költségvetést. Az bizonyítja, hogy ez a testület támogatja a vállalkozásokat. Van másik oldala is, 

van egy feltételrendszer, illetve nem nagyon van olyan hitel lehetőség, ahol nem szükséges a 

saját forrás, kamatmentes kölcsön, két évre meg lehet kapni. Szóval ez egy elég jó konstrukció. 

Az elmúlt három évben érdeklődök voltak és jelentkezők nem. Az lehet az oka, hogy szigorú a 

feltétel, de az is lehet, hogy meggondolta magát az, aki fel akarta volna venni ezt a hitelt. Ezek 

nem olyan nagy összegek, tehát átmeneti dolgokról lehet szó, amikor valaki tényleg vesz egy 

eszközt, majd visszaforgatja az árát és ki is tudja fizetni két év alatt.  

A két fő készfizető kezest talán lehet, hogy átgondolnák, hogy esetleg kivehető lehessen. Aki 

hitelt vagy kamatmentes kölcsönt akar, felvenni azért átgondolja tízszer is, hogy bele akar –e 

menni.  

Hirdessék és az Ipartestület is minden vállalkozónak juttassa el ezt az információt. 

 

Rácz Attila képviselő: Tisztázni kell, hogy ez nem támogatás, hanem egy támogatott hitel. Az 

önkormányzat egy feszített költségvetésű szerv. Hogyha nem megfelelő gondolatisággal jut 

valaki forráshoz az veszélybe sodorhatja az önkormányzatot is. Tehát nekik az a céljuk, hogy bár 

segítenek a kamatmentes hitellel, de azért mégis olyan megalapozott gondolatisággal jelenjen 

meg az vállalkozó vagy vállalkozás társas vagy egyéni, aki egyébként valóban képes arra, hogy 

ezt az összeget vissza is töltse. Ha már gondot jelent a két készfizető kezes, akkor valószínűnek 

tartja, hogy nem is biztos, hogy annyira gazdaságilag stabil az, akit támogatni fognak. Tehát érti 

a Földesi képviselő által fölvetett kérdést, nyilván ők, akik mind a két oldalt jelen vannak 

egyrészről védenék az önkormányzat vagyonát. Az valóban visszakerüljön, segítség is legyen. 

Ugyanakkor szeretnék, hogyha minél könnyedebb feltételekkel juthatnának ehhez hozzá. Ez egy 

vékony jég, a segítség lehetősége meg van. Inkább szélesítsék a kört, minél több emberhez jusson 

el ennek a lehetősége és akkor biztos lesz benne, hogy lesznek rá jelentkezők. Hivatkozik egy 

korábbi képviselőre, aki azt mondta, a testület előtt, hogy nem biztos, hogy azzal segítenek, 

hogyha valaki már nagyon nagy bajban van, és még hitelezzük őt. Még nagyobb bajba tesszük, 

mert sem az azt megelőző, sem az azután keletkező költségeit nem fogja tudni rendezni.  

Tehát nem ez a szándék, hogy az önkormányzat nehéz helyzetbe kerüljön azáltal, hogy 

támogatott hitellehetőséget biztosít vállalkozóknak. Egyébként közzé fogják tenni az Ipartestületi 

tagok között.  

 

Mucsi András képviselő: Annak örülne, hogyha a fiatalok helyben tartásán is tudnának 

gondolkozni. Találjanak olyan lehetőségeket, amiben ezt meg tudják oldani, amit Rácz képviselő 

úr is mondta ez egy támogatott hitel, tehát nem egy vissza nem térítendő támogatás. A város az 

a két lehetőség, amivel megszólítja a csoportokat, azzal elég rendesen túlvállalja magát. Az egyik 

az a vállalkozói támogatás a másik pedig az első lakáshoz jutóknak a kamatmentes kölcsön. Azt 

látta az elmúlt években, hogy a vállalkozói alapot minden évben kiírták. Aztán egy jelentkező 

sem volt és átcsoportosították az összegeket, de megváltozott a pénzügyi környezet. 

Polgármester úr, ahogy jelezte már voltak akik érdeklődtek, hogy szeretnének ehhez a 

lehetőséghez nyúlni. Azt ő is megfontolná amit Földesi képviselő mondott, nagyon jó gondolatot 

dobott be a közös gondolkodásba. Viszont a biztosíték az fontos, hogy visszajöjjön, a 

kamatmentes kölcsönök, amiket kiadtak a lakásoknál akadozást okozott. Amiket kiadtak 

lakásjutásra kamatmentes kölcsönt, ott volt azért probléma. Azért hozták be a két kezest, mert jó 

lenne ha vissza jönne a pénz. A költségvetést ugyan nem borítja be 4-6 milliárdos 

költségvetésnél, de az biztos, hogy fájdalmas milliók kinn maradnak. Az első lakáshoz jutók 

kamatmentes kölcsönénél is elég sok köröket kellett futni, hogy ezeket a pénzeket visszakapjuk. 
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A vállalkozóknak a támogatása, a fiataloknak az itt tartása vállalkozásokon keresztül elkészült 

az inkubátor ház. Ha vállalkozóbarát önkormányzatot keresnek, akkor azok mi vagyunk Békés 

városa. A fiatalokat támogatjuk a lakásokkal és arról is sokat beszéltek már, hogy a szociális 

lakás meg a piaci lakásnak a bérleti díja azért vastagon a piac alatt van. Piacinak nevezzük a 

bérleti díjat, de azért hogyha azt megvizsgáljuk, akkor látható, hogy elég komoly szociális jellegű 

támogatás a piaci lakbér is. Várja az érdeklődőket a vállalkozói alapra, ki kell írni, amit képviselő 

úr mondott azt meg kell fontolni.  

 

Földesi Mihály képviselő: Örül annak, hogy a városvezetés részéről megfontolandónak tartják. 

Pontosan azért mondta mindezt el, mert az elmúlt éveket, ahogy nézte nem nagyon vett róla 

tudomást, hogy lett volna olyan, aki jelentkezett volna ezért az összegért. 6 millió forintról van 

szó és  Mucsi képviselő úrral ért egyet, hogyha ennek a vissza nem fizetése bedönti az 

önkormányzatot, akkor itt nagy probléma van. Ez egy duplikált feltétel, hogy két fő készfizető 

kezes, illetve ott van a jelzáloggal terhelhető ingatlan. Ne feledjék el, hogy a készfizető kezesnek 

nincs költsége, viszont a másik oldalon az ingatlan beterhelésnek, illetve letörlésnek viszont van 

költsége. Tehát megint sújtjuk a vállalkozót, tehát gondoljunk bele, hogy egy 1 millió forintos 

likvid hitelt vesz föl. Magának a vállalkozásnak előző évekre visszamenőleg az adóhatóság felé 

való bevallását is elkérik és abból lehet látni, hogy milyen erővel rendelkezik az a vállalkozás. 

Ha azt látják, hogy nem fizetett adót, vagy mínuszos akkor ne helyezzenek ki pénzt. A felelősség 

az itt van, de ne biztosítsák túl. Nagyon nehéz találni a mai világban már kezest, ezért kell 

elgondolkodni.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Valamilyen köztes dolgon gondolkodik. A legjobban felölelő 

egyesület az az Ipartestület, a legtöbb vállalkozóval tartja a kapcsolatot és a legtöbb tagja van. 

Azt javasolja, hogy ezt már írják ki így és utána az Ipartestületet kérjék fel, hogy a vállalkozóknál 

tesztelje azt is, hogy mi van akkor, ha ez ki van véve belőle. Akkor többen jelentkeznének –e, 

illetve ezekkel a feltételekkel többen jelentkeznének -e.  

 

Juhos János képviselő: Érdemes lenne a jövő évi költségvetés tervezésénél az összeg 

nagyságrendjét is figyelembe venni. Ezt majd ebbe becsomagolják és megvitatják és akkor majd 

a javaslatukat megfogalmazzák. Ha ezt a 6 millió forintot még tovább osztjuk, azért itt nem nagy 

pénzekről van szó. Kétségtelen, hogy fontos lehetőség, de ez akkor ér valamit, hogyha nem ott 

hever csak úgy, hanem hasznosítják, forgatják, profitot termelnek.  

 

Földesi Mihály képviselő: Nem feltétlenül kellene kivenni ezt a két fő készfizető kezest, de ez 

egy nagyon jó ötlet volt, hogy mérje fel az Ipartestület, hogy nélküle esetleg milyen lenne az 

érdeklődési arány. Vagy maradjon benne, de kössék egy összeghatárhoz és biztosítsák be jobban. 

 

Rácz Attila képviselő: Beszéltek a nagyságrendről, ami nem biztos, hogy egyszer komolyabb 

vállalkozás indításánál megfelelő összeg lenne. Ha összeraknak egy nagyobb rend és abban ez a 

6 millió önerőként szerepelhet, hiszen az önkormányzatnak nincs kikötése az önerővel 

kapcsolatosan. Azonban egy mellérendelt banki hitelhez már önerőként be tudja csatlakoztatni 

az induló vállalkozó és 10-20% önerőt követel meg, akkor már egy 60 milliós hitelnek lehet az 

önereje. Ha valaki nagyobb volumenű beruházás beindításában gondolkodik, vagy fejlesztésben 

azért lehet mellé rendelni. Most pont jönnek ki Széchenyi hitelek, kamattámogatott hitelek erről 

pont a hétvégén beszélt a miniszterelnök. Lehet ezt komolyan venni, attól függetlenül, hogy a 

nagyságrendje ekkora, de majd ezen a fórumon, amit az Ipartestület szervez, ott majd 

visszatérnek.  
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Kálmán Tibor polgármester: Volt nála érdeklődő vállalkozó több is és ezzel a pályázati kiírással 

most nem lesz gond, hogy ez a pénz gazdára találjon. Reméli, hogy tényleg pályáznak. 

Fejlesztésre szeretnék odaadni és nem gondmegoldásra. Ez egy kamatmentes kölcsön, 3-5 évvel 

ezelőtt egy meglehetősen jó banki környezet volt egy vállalkozónak, hogy a bankhoz forduljon 

segítségért a saját vállalkozása kapcsán. Ez most tudomása szerint változott és megugrottak a 

kamatok tehát éppen ezért most már csábító, szigorú feltételeik mellett is a kamatmentes 

kölcsönnek a kérése. A bankok lehet, hogy könnyebben adták viszont most már jóval nagyobb 

kamatokkal adják. Jelentősen megnézi őket a kormányhivatal és a magyar államkincstár is és 

számon kérik őket, hogy mit csinálnak. Jelenleg is van beragadt vállalkozói hitel, amit most talán 

elkezdett fizetni az érintett. Reméli, hogy csak elfelejtette és majd rendeződik a dolog, vagy nem 

jól állította be az állandó átutalást. Minden esetre meg kellett kergetni a vállalkozót, hogy 

fizessen.  

Megköszönte az Ipartestületnek, hogy körbejárja ezt az ügyet a saját vállalkozói körében.  

 

Földesi Mihály képviselő: Ha utána néz az ipartestület, hogy lenne mindenki számára kedvező, 

akkor írják ki így, akkor maradjon így. Azonban a legközelebbi vállalkozói alap kiírásánál 

beszéljenek róla és ne ilyen feltételekkel legyen. Ha tényleg nagyobb összegről van szó, akkor 

kössék értékhatárhoz. Ez a javaslata, viszont ha már így kiíródott, akkor már így menjen, és ne 

húzzák vele az időt.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

-  

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

184/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Vállalkozói Alap 2023. évi pályázati 

felhívását a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. Felkéri polgármesterét a 

pályázati felhívás közzétételére. 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

15.Napirend tárgya: Önkormányzati ingatlanok értékesítéséhez kapcsolódó döntések  

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolják a határozati javaslatokat. 

Két határozati javaslatról külön kell majd szavazni. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   
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Molnár Gábor képviselő: Az első ponthoz kapcsolódóan felvetett egy kérdést. Melyik 

bányagödörről van szó, ami a Madzagfalvi tónak indult, vagy ami a legelső, ami száraz? Egy 

nagy terület van bekarikázva nem látta pontosan, hogy melyik.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A Madzagfalvi. 

 

Molnár Gábor képviselő: Akkor viszont az a probléma, hogy az értékbecslő nem vett 

számításba mindent. Mert az a tó bányaművelés alól ki lett véve víztérkóddal és az 

halgazdálkodási vízterületnek van nyilvánítva, nem csak egy sima bányagödör. Figyelembe 

kellene venni, hogy halgazdálkodási területté van nyilvánítva horgásztóként és nem 

bányagödörként. A Békési Horgász Egyesület, amikor megkapta intézte el több százezer forintot 

ráköltve. A bejárásnál valószínű, hogy nem tudta az értékbecslő és nem is lett tájékoztatva róla. 

Azt kérte, hogy vegyék ki a határozatból ezt a pontot és tájékoztassák az értékbecslőt aztán adjon 

egy másik értékbecslést erről, mert ez így nem valós érték.  

 

Rácz Attila képviselő: A II-es pontban van a dögtelep körüli terület értékesítése, az hány 

négyzetméter? Mert csak helyrajzi számok szerepelnek és a terület nem.  

 

Kálmán Tibor polgármester: 2,06 hektár.  

 

Rácz Attila képviselő: Mi a szándékuk azzal a dögteleppel? A későbbiek során ez is eladásra 

kerül? Az értékbecslő itt 2,5 millió forintot állapított meg és ők meg elfogadják az ajánlatát, ami 

5 millió. Persze bevétel, de akkor segítik vagy nem? Ha ő tette az ajánlatot, akkor maradjon így, 

hogyha értékbecslést készítenek és az alapján ajánlják ki, akkor meg azt az árat fogadják el.   

 

Kálmán Tibor polgármester: Azt mondta, hogy viszi így, nem volt alku.  

 

Rácz Attila képviselő: Egyelőre a dögtelepet az önkormányzat nem kívánja értékesíteni? 

 

Kálmán Tibor polgármester: Nem. 

 

Balog Zoltán képviselő: Molnár Gábor képviselő hozzászólásához annyit tud hozzá fűzni, hogy 

az a hely alkalmatlan a halgazdálkodásra. Tehát az egy halott víz, ami a szükséges beruházások 

elvégzése nélkül továbbiakba is több milliót kellene rákölteni, hogy alkalmas legyen. Hasonló 

áron adtak el egy környező településen egy tavat, amin nem végezték el azokat a szükséges 

munkálatokat, amiket kellett volna. Feltöltötték halakkal és következő évben pusztulás volt, 

jelenleg betemetés alatt van. Olyan költségekbe került volna annak a víznek az újjáélesztése, 

hogy inkább a tulajdonos úgy gondolta, hogy jobb lesz, ha betemetik és más célra használják. Az 

a több tíz millió amit bele fog ruházni, hogy ott horgászati lehetőség legyen, ezzel segítenek egy 

vállalkozást ami felépül.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Természetesen, hogy a dögtelepet nem akarja értékesíteni az 

önkormányzat. Ott feladat van, nagyon jól működik és minden rendben van vele. A nevezett 

személy, aki meg akarja venni, nyilán tárgyaltak vele. Pontosan tudja az értékbecslésnek is az 

árát, tartja az árát, így ahogy most van.  

 

Molnár Gábor képviselő: Tudja, hogy mennyibe kerülnek ezek az engedélyek és mennyi idő. 

Ennek a vállalkozónak rá fog menni egy éve az intézkedésékre. A víz körforgását 

megakadályozza a keresztbemenő ki nem szedett utak. A tónak az egyik végén van majdnem 0 

oxigén szint, ami alkalmatlan a gazdálkodásra. Azonban a gátnál most is fogják a halat, többen 
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kijárnak oda horgászni. Látott egy olyan pontyot, ami 4,5 kiló volt és vitte hazafele valaki. Annak 

a vízterületnek annyi a gondja, hogy nem forog benne a víz körbe, mert megfogják a gátak, mert 

talajvízzel mozog. A legnagyobb gond a fákkal van, amiket bent hagytak a vízbe, de az biztos, 

hogy halgazdálkodási terület, hiszen így van nyilvántartva és így is kell eladni. Az értékbecslős 

újra kell, hogy dolgozzon ezen, mert ez alapján kell adjon javaslatot. 

 

Földesi Mihály képviselő: Akkor most ez egy módosító javaslat? Ha ez szakmailag alátámasztott 

és ebből a város jól jön ki, akkor ő támogatja. Balog Zoltán, amit elmondott az nagyon fideszhez 

közeli gondolatok voltak. A 2019-es őszi választáson Ferenci Szabolcs az az ők csapatukból 

indult, tehát javasolja a fideszeseknek, hogy gondolják jól végig. Ők dupla annyit igényeltek 

ezért a területért, mint amennyit az összes többi szokott. Még azon is alkudoznak, amit az 

értékbecslő mond összeget, tessék jogkövető magatartást javasolni. Meglepődött, hogy mekkora 

összeget ígért azért a területért, ő volt kint és meg van ásva egy terület és földfedő réteggel van 

egy nagy csomó szemét lefedve, de ha Szabolcsnak megéri, akkor rendben van.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Eddig tartózkodtak a pártpolitikától, ide kanyarodjanak vissza és 

maradjanak akár szakmai alapon. Két horgászuk is van, akik értenek ezekhez a dolgokhoz. Mind 

a két esetben, amit ők szeretnének az nagyon jó. Az előre fogja vinni a városunkat mind a két 

helyszínen, olyan területekről van szó, amik eddig teljesen periférián voltak. Van rá valamilyen 

engedély, de az a tó teljesen alkalmatlan. Aki jelenleg bérli vállalkozó ő is már nagyon sok időt 

és energiát tett bele és szeretné ezt tovább vinni, de már ő is látja, hogy borzasztó befektetésekbe 

fog kerülni. Egyéb esetben ez a tó ott marad egy talajvízzel mozgó vízfelületnek, ahol lehet, hogy 

valamennyi hal van. Ami az értékbecslést illeti, a Földhivatali nyilvántartásban ez bánya tóként 

van nyilvántartva, ez biztos. Ez jelenleg kivett agyaggödör és így is kell akkor értékesíteni.  

Mind a két esetben az a cél, hogy az valósuljon meg amit ők akarnak.  

 

Balog Zoltán képviselő: A megyében elkelt hasonló kaliberű tavak, azok ilyen áron keltek el. 

Békéscsabán a Fás-tó környékén hasonló áron kelt el, most adták fel a horgászatot, tehát az egy 

közös tulajdon volt. A horgászegyesület megszűnt, hiába próbálkoztak nem bírtak vele. A másik 

terület, amit a közelben adtak el, azt nagyobb területtel, halakkal együtt adták el tehát volt benne 

valamennyi hal. Működő horgász tó volt, ami folyamatosan küzdelmeket okozott, tehát minden 

évben halpusztulás történt, míg el nem jutottak odáig, hogy az összes kidöglött. Battonyán 

hasonlóan adtak el ilyen tavat, hasonló áron kelt el. Nem csak a vízkeveredéssel van a probléma, 

hanem a trovizálással, ami ott bekövetkezett, illetve az a nagy mennyiségű növényi anyag, ami 

az alján rohad, az képez egy aerob réteget, amiből folyamatos kén- hidrogén gázkitörések 

vannak, ami azonnal pusztít. Tehát azt hígítani sem lehet, a légnyomásváltozással felszabadul, 

tehát azok a halak akik találkoztak ezzel a jelenséggel, mind megdöglöttek azonnal.  

Ezt az aerob réteget kell megoldani kotrással, különböző vegyszerekkel illetve azt az másfél 

méternyi vastag törmelékréteget, ami okozza ezt a gázt eltávolítani. Utána esetleg alkalmas lesz 

arra egy vízcsere után. A talajvíz pótolja, aminek magas a sótartalma, a vas és a só feldúsult 

állapota lehetetlenné teszi a halgazdálkodást, illetve táplálékhiányos lesz. Történt halászati 

felmérés, az 5 cm kárász 7 éves volt, tehát ekkorára sikerült megnőni neki. Volt egy másfél kilós 

ponty annak 8 év alatt sikerült megnőni.  

 

Juhos János képviselő: Nem kell arról meggyőzni, hogy egy békési vállalkozót szeretnének 

támogatni. Az IPOSZ tárgyalt 7 hektárnyi halásztó megvásárlásáról is. Ezek a nehézségek meg 

lehetőségek bennük is felvetődtek, hogy ide bizony egy egész embernek kell működtetnie. Van 

ennek kockázata bőven. Ha adnak magukra, mint önkormányzat és a különböző 

előterjesztésekben pontosak és precízek, akkor ne hagyjanak benne ilyen apróságot. 

Folyamatosan horgásztóról beszélnek, hol ott az előterjesztésben kivett bányagödörről szól. 
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Tegyék rendbe és az a módosító javaslata, hogy vegyék le a napirendről ezt az előterjesztést és 

hozzák be a következő ülésre. Ezek után mindenki megszavazza majd nyugodt lelkiismerettel.  

 

Csibor Géza képviselő: Már volt olyan eset, hogy tárgyaltak és azt gondolták, hogy az 

önkormányzat vagyona sérül és próbálják drágábban eladni. Azonban nem jelentkezett senki 

eddig sem álltak sorba ezért a bányagödörért. Békés történelmében most van egy vállalkozó, aki 

ebből a területből egy virágzó vállalkozást szeretne csinálni. Akarunk –e valamit előre lépni? 

Véleménye szerint ne módosítsanak ezen a javaslaton, hanem fogadják el úgy, ahogy van.  

 

Molnár Gábor képviselő: Annyi esze neki is van, hogy tudja azt, hogy mikor akar módosítani. 

Szerinte a borosgyáni tavak közül van olyan tó, amin telek van kiadva és nincs víztérkódja. Ennek 

a tónak nincs körforgása. Nem kell növényzetet kotorni csak átvágni a gátat, ami benne van. Az 

értékbecslős azt írta le, hogy a helyszíni bejárás alapján rendelkezésre álló adatai alapján. Akkor 

nem áll rendelkezésre ezek szerint az, hogy ez halgazdálkodási vízterület, ez pedig értéket növel. 

100-200 ezer forintos tételeken átúszhatnak feleslegesen, mert az nem pénz az önkormányzatnak.  

 

Balog Zoltán képviselő: A Puskaporos-tó záportározóként van bejegyezve a földhivatalban. A 

Fás- tó kivett agyaggödörként van nyilvántartva. A földhivatalnál nincs olyan, hogy 

horgásztóként jegyezzenek be valamit. Van olyan, hogy halas-tó az egy halgazdálkodási 

létesítmény, ami kifejezetten arra a célra alakítottak ki, illetve azzá alakítottak át. Az csak egy 

extra, hogy horgászgatni is lehet rajta. Mintát vetetett belőle a gödöllői egyetemen megnézette, 

felmérette több halászati szakértővel, vízbiológussal, hogy mi található benne és mit lehet ezzel 

kezdeni. Nem lehet vele semmit kezdeni, ott áll az alján a nád teljes terjedelmében a harmadik 

részen.  

 

Rácz Atilla képviselő: Nem halgazdálkodási szakember, de osztja Juhos János képviselő társa 

véleményét. Adják oda ennek a vállalkozónak, aki ebben fantáziát lát csak nagyobb 

körültekintéssel. Valóban van igazsága Molnár képviselőnek, vegyék le a napirendről ezt az 

előterjesztést és aztán egy hónap múlva döntsenek ebben felelősséggel. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Ez a fiatalember jelenleg is bérli, ismeri a tavat. Az elmúlt 

időszakban bérleti díjat fizetett. Nagy munkákat vitt végig, szóval ő már látja azt, hogy ebből, 

hogy kell tavat csinálni.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Az elmúlt négy évben egyetlen egy ingatlanbecslés nem volt jó. 

Mi mindig mögé látunk, keresünk valami kifogást, egy dolgot kellene szem előtt tartani, hogy 

segítsék őket. Ha évek óta bérli, akar belőle valamit csinálni akkor most húzzák még egy hónapig 

ezt? El kellene így ahogy van fogadni, mert mi történik egy hónap múlva? A következő évekbe 

ki legyen az az ingatlanbecsüs, akinek hisznek?  

A Földesi képviselő felvetésével akkor ért egyet, ha az ő pénze is benne van ebben a II-es 

határozatot illetően. Mellőzze a politikát, mert ez nem ide való.  

 

Földesi Mihály képviselő: Egy baki volt az ő részéről. Azért mondta a többes számot, mert náluk 

indult 2019-ben, így látta, hogy ezt a területet megpályázta. Aki nálunk indult az nem le alkudik 

hanem fölfele, ez ritkaság.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt arról a módosító javaslatról, hogy az I. számú határozatot vegyék le 

napirendről. Aki támogatja igennel szavazzon. 
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Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 5 igen, 6 nem szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

185/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

A Képviselő-testület úgy dönt, hogy az Ny/15. számú előterjesztés I. számú határozati javaslatát 

nem veszi le napirendről.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelt el az előterjesztésben szereplő I. határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, 1 nem szavazattal az alábbi határozatot 

hozta: 

-  

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

186/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 13. § d) 

pontja alapján a Békés Város Önkormányzata kizárólagos tulajdonát képező, Békés, 

külterület 0151/16 hrsz-ú „C” alrészletű, kivett agyaggödör besorolású ingatlan értékesítése 

kapcsán a pályáztatástól eltekint. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

kizárólagos tulajdonát képező, Békés, külterület 0151/16 hrsz-ú „C” alrészletű, kivett 

agyaggödör besorolású ingatlant értékesíti Kárp Lajos (szül. helye, ideje: Békéscsaba, 1989. 

08. 02., a.n: Nagy Julianna) 5630 Békés, Teleky u. 35. szám alatti lakos részére bruttó 

4.500.000,-Ft vételáron.  

 

3. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a szükséges 

jognyilatkozatok megkötésére és aláírására. 

 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a II. határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

187/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 13. § d) 

pontja alapján a Békés Város Önkormányzata kizárólagos tulajdonát képező, Békés, 

külterület 0329/6 helyrajzi szám alatt felvett ingatlan értékesítése kapcsán a pályáztatástól 

eltekint. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

kizárólagos tulajdonát képező, Békés, külterület 0329/6 helyrajzi szám alatti ingatlant 

értékesíti Ferenczi Szabolcs János (születési hely, idő: Békéscsaba, 1971. 07.27., anyja neve: 

Batizi Margit Veronika) 5600 Békéscsaba, Botyánszki Pálné u. 9. szám alatti lakos részére 

bruttó 5.000.000,- Ft vételáron, azzal a kitétellel, hogy köteles biztosítani az átjárást a Békés, 

0329/2 hrsz-ú ingatlan mindenkori tulajdonosa részére, mely a földhivatali nyilvántartásba 

is bejegyzésre kerül.  

 

3. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a szükséges 

jognyilatkozatok megkötésére és aláírására. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Napirend tárgya: Közbeszerzési eljárás kiírása közétkeztetési szolgáltatás ellátására vonatkozó 

módosító javaslat 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A pénzügyi bizottság megtárgyalta és egyhangúlag elfogadásra 

javasolja.  Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel módosító 

javaslat?   

 

Földesi Mihály képviselő: A bizottsági ülésen is fölvetette azt a módosító javaslatot, hogy ne tíz 

évre kössék meg a szerződést. Több településnek a polgármesterével beszélt, gondolkodnak 

azon, hogy visszavegyék és saját hatáskörbe csinálják. Erre kérte azt, hogy végezzenek egy 

hatástanulmányt, hogy igaz –e az a hír, amit a jelenlegi közétkeztetést vivő ügyvezető igazgató 

úr mond? Ha ezt saját hatáskörbe csinálják, az 50%-al drágább lenne? Elküldte a táblázatot, 

hogyha ezt kitöltik, akkor azt megköszöni. A saját tapasztalatukat az ott lévő adatokkal 

megpróbálják alátámasztani és a bizottsági ülésre bevinni. Addig működik normálisan a 

közétkeztetés, ameddig egy évre kötik meg ezeket a szerződéseket. Egy év alatt meg lehet 

ismerni magát a céget, hogy hogyan áll hozzá, illetve azt is, hogy a szülőknek mi a véleménye. 

Az elmúlt időszakban a közétkeztetést a Prizma látja el, lecsökkent az étkezők száma és ennek 

örülnek az itt lévő környezetben lévő kifőzdék, mert pedagógustól illetve azon felnőtt fiatalok 

akik ezt megtehetik a környező kifőzdékbe járnak étkezni. Ezért kellene ezt átgondolni.  
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Gál András osztályvezető úr ugyanazokat a papírokat adta ki számukra, hogy írják alá. Az 

összeférhetetlenségi és titoktartási nyilatkozattal kapcsolatban ezt a kettőt külön venné.  

Azt, hogy összeférhetetlenségi ok nem áll fönt ezt bármikor aláírja. Egy képviselőnek van egy 

titoktartási kötelezettsége is, amit nem érti, hogy miért kell még külön aláíratni. Megnézte, hogy 

mit tartalmaz a paragrafus első bekezdése és így nem akarja aláírni. Felolvasta az előterjesztésben 

szereplő üzleti titokról szóló törvényt.  

Azt sem tudja, hogy kik a gazdasági szereplők és milyen titoktartást kérnek. Akkor ő mit ír alá? 

Bontsák ketté ezt az egészet, az összeférhetetlenséget azt elfogadja és aláírja. A titoktartási 

kötelezettségét betartja, ez a 44.§ meg majd akkor lép életbe, amikor majd a gazdasági szereplők 

beküldik a pályázataikat és ott fölírják, hogy hogyan fognak főznek.  

 

Rácz Attila képviselő: A közétkeztetés kapcsán nem multi párti. Az előző testületben is harcosan 

küzdött az ellen, hogy kiszervezzék továbbra is a közétkeztetést. Minden olyan példát végig 

nézett akkor, amikor az önkormányzat saját hatáskörben oldja meg a főzést. Sőt a 3+2 kapcsán 

meg is fogalmazódott az a gondolat és azt az akkori testület támogatta is. A gyermekeink 

egészséges élelmiszerrel való ellátásánál nincs fontosabb, tehát a jövőnkbe fektetünk. Egy hosszú 

távú szerződéskötés tíz év az bebetonozza a vállalkozót és magabiztosság is teheti. Ha minden 

áron közbeszerzést akarnak kiírni, akkor igen is rövid határidőre írják. Nyilván ez az árakra 

hatással lesz, hiszen ha egy rövidtávú szerződés köttetik meg, akkor magasabbak a vállalási árak 

általában. Egy tíz éves szerződésnél lehet kalkulálni alacsonyabb árakkal, ugyanakkor a sokkal 

nehezebb minőségi problémákat érvényesíteni.  

Nem támogatja azt, hogy továbbra is kiszervezzék, mindent meg kell tenniük, annak érdekében, 

hogy a városban megtermelt rövid élelmiszerláncok alakuljanak ki. Itt kellene megtermelni a 

nyersanyagok jórészét. A multik nagy beszerzésekkel olcsóbb árakat tudnak elérni, ezt próbálják 

érvényesíteni a szolgáltatásban is. Ez nem pénzkérdés, hogyha jó az ebéd, akkor a gyerekek ott 

ebédelnek, akkor magasabb résztvevők vannak, azzal ők is jobban tudnak kalkulálni.  

 

Gál András osztályvezető: A közbeszerzésekről szóló törvény alapján azt a nyilatkozatot az 

eljárás indításakor kell a döntéshozónak megtennie, nem pedig valamilyen vélt vagy valós 

nyilatkozatot. Számtalanszor íratott alá már ilyen nyilatkozatot a Képviselő- testülettel, vagy a 

Pénzügyi Bizottsággal. Eddig Földesi urat kivéve senkinek nem volt ezzel problémája. A 

közbeszerzések utóellenőrzéseknél mivel ez nem pályázati dolog, de egyéb EUTAF,OLAF 

szervezetek ezt ellenőrizhetik ezt kérni fogják. Ha nincs meg akkor úgy nem vehet részt az 

eljárásban mert nem tette meg a nyilatkozatot. A titoktartásnak az idézett szakasza azt a részt 

taglalja, hogy amennyiben a vállalkozó jogszerűen titoknak minősít bizonyos dolgot az 

ajánlatában, akkor azt nem fogja kifecsegni a döntéshozó.  

 

Juhos János képviselő: Ezzel a tíz évvel van baja, hiszen rettenetesen hosszú idő. Ha mégis 

megkötik, akkor hogy lehet ezt majd felbontani idővel? Annak idején is ellene szavazott és azóta 

sem tartja jónak, nem tudták meggyőzni ennek a jelenlegi rendszernek a jóságáról. Nem tud mást 

tenni, a szavazás eredményét tiszteletben tartja. Az árakat illetően, egy helyi vállalkozástól, hogy 

ha vásárolnak az hasznot termel a helyi termelőknek. Tudja, hogy vásárolnak most is, azonban 

abban esetben, ha ezt egy békési vállalkozás venné kezelésbe, akkor más számok is kijöhetnének.  

A jövőre nézve számolni kell azzal, hogy az önkormányzatok számára várhatóan az ősz folyamán 

megjelennek olyan TOP-os pályázatok, ami az önkormányzati konyháknak a fejlesztésére 

szolgálnak. Ebbe érdemes gondolkodni mielőtt ezt még eldöntenék. 

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Ez a határozati javaslat arról szól, hogy legyen kiírva a 

közbeszerzés. Semmi másról nem kell beszélni csak a tíz évről, nem kell cégekről beszélni. A tíz 
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évvel kapcsolatban tárgyalástechnikailag sokkal jobb tárgyalni egy ilyet, mint amikor egy évre 

kötik meg. Most a kiírás megtörténik, tehát bárki jelentkezhet, akiknek a feltételei adottak.  

 

Juhos János képviselő: Egyetért ezzel az indoklással, mert egy kicsit ő is tovább ment a 

tárgyalásban. Pontosítja a javaslatát, 1+2 évre.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Ne keverjék össze a dolgokat. Közétkeztetésről beszélnek, amit 

nagyon komoly szabályok szerint kell végrehajtani. Nagyon komoly számonkérés is van 

bármelyik cég irányába. A helyi termelőket illetően a Szociális Szövetkezet szállít be jelenleg is 

az itteni konyhának, hajnal kettőkor is krumplit pucolnak a hölgyek. Nagyon nehéz feladat, de 

ügyesek és nagy nehézségek árán szerzik be az alapanyagot is. 

 

Földesi Mihály képviselő: Továbbra is ragaszkodik a nyilatkozatnak a ketté vételéhez.  

 

Molnár Gábor képviselő: Támogatja azt, hogy ne tíz évre kössék meg a szerződést, hanem 

kössék egy képviselő ciklushoz. Öt évre válasszanak meg egy étkeztetőt.  

 

Gál András osztályvezető: Az előbb is elmondta, hogy ezt az eljárás kezdetén kell megtenni ezt 

a nyilatkozatot, nem pedig akkor, amikor másképp ízesítik az ételeket és ezt üzleti titoknak 

minősíti.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Tehát aki nem írja alá ezt a nyilatkozatot, akkor nem vesz részt az 

eljárásban? Nem láthatja a közbeszerzési anyagot sem illetve jelen sem lehet a testületi ülésen?  

A cég olyat kérhet, ami eredetileg is kérhető.  

 

Gál András osztályvezető: Igen.  

 

Rácz Attila képviselő: Ő is azt gondolja, hogy a képviselőket egyébként is a titoktartási 

kötelezettség terheli. Ebben az utolsó mondatban kéri a kormányhivatal állásfoglalását, hogy 

valóban szerepelhet –e. Ha eleve van egy titoktartási kötelezettségük, akkor miért kell még egyet 

vállalni?  

 

Kálmán Tibor polgármester: A közbeszerzési törvény ezt írja elő.  

 

Rácz Attila képviselő: Elhiszi, de kér egy kormányhivatali állásfoglalást.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Mennyi idő van, hogy elkészüljenek ezekkel a nyilatkozatokkal 

osztályvezető úr?  

 

Gál András osztályvezető: A mai nappal kell aláírni.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Aki aláírja mindenről tudhat, aki nem írja alá az nem vehet részt 

a testületi ülésen. Teljesen felesleges egy hónapot várni ezzel nagyon sokszor írtak már alá ilyen 

szerződést. Mindenki döntse el, hogy részt akar -e ebben venni vagy sem.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Ha egy cégnek előszeretnének írni bármilyen fejlesztést az 

épületben a közbeszerzés során az egy év alatt nem fog  beruházni. Nem fogja felújítani a 

konyhát, nem fog eszközt beszerezni.  
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Csibor Géza képviselő: Nincs kitétel egységesen szól mindenkinek, hogy alá kell írni hiszen ez 

van érvényben.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: A tíz év az mindenkinek tíz év lesz. Szóval, ha helyi vállalkozó, 

akkor ő is jobban örül a tíz évnek. Az a fontos, amit Rácz képviselő mondott, hogy másképp 

lehet tárgyalni. Örülne, ha békési lenne a vállalkozó.  

 

Molnár Gábor képviselő: Alá is írta és vissza is adta Andrásnak ezt a papírt. Az öt évet javasolja 

továbbra is.  

 

Rácz Attila képviselő: Ha alá kell írni akkor alá kell írni. 1+2 évre azért volna célszerű 

módosítani, mert egy év után a következő testületnek lehetősége lesz arra, hogy a konyhát saját 

maga üzemeltesse és azok mentén a paraméterek mentén menjen tovább a közétkeztetés, amelyet 

már régóta szeretnének Békés városban.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Juhos János képviselő úr melyik pályázatokra gondolt?  

 

Földesi Mihály képviselő: A közétkeztetéssel kapcsolatban soha nem volt panasz a bölcsődékre. 

Úgy próbálnak az ottani konyhán dolgozók olyan íz anyagot előállítani, hogy az szinte egyáltalán 

nincs panasz rájuk. Ahogy a bölcsődeétkeztetés átmegy Junor vagy Prizma étkeztetés be jön a 

probléma. A gyermekek a jövő, tegyünk meg értük mindent.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Majd abba egyeztetni kell a képviselő úrral, hogy kik azok a 

polgármesterek, akikkel beszélt ez ügyben. Javasolta, hogy legyen 2+3 év a közétkeztetésre 

vonatkozó pályázati kiírás. 

 

Juhos János képviselő: Egyetért az alpolgármester úr javaslatával. Bár nem szívesen, de 

megadja magát.  

 

Molnár Gábor képviselő: Visszavonja a javaslatát. 

 

Rácz Attila képviselő: 2+3 év és azzal a feltétellel, hogy mindig nézzék a pályázati kiírásokat. 

Keressék a módját annak, hogy a saját konyhájukat, saját maguk üzemeltessék.  

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel nem volt, így szavazást 

rendelt el arról, hogy ki ért egyet azzal, hogy a 2+3 évre szóljon a pályázati kiírás? 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

188/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő- testülete úgy dönt, hogy elfogadja ezt a javaslatot, hogy 

a közétkeztetésre vonatkozó pályázati kiírás 2+3 év legyen.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el, az előbbi módosítást figyelembe véve, a 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- A képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

189/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közétkeztetési feladatok ellátása 

tárgyában a közbeszerzési szakértő által meghatározott eljárásrendben a konzorciumi partnerek 

(Békési Polgármesteri Hivatal, Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás, Békési Kistérségi 

Óvoda és Bölcsőde) bevonásával közbeszerzési eljárást indít 2024. április 9. –től 2+3 évre 

vonatkozóan. Felhatalmazza polgármesterét, hogy a közbeszerzési eljárásban a szükséges 

jognyilatkozatokat tegye meg. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

17.Napirend tárgya: A BKSZ Békési Kommunális és Szolgáltató Kft. és a Békési 

Városüzemeltetési és Szolgáltató Kft. Felügyelőbizottságai ügyrendjének jóváhagyása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el az I. határozati javaslat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- A képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

190/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 100 %-os önkormányzati tulajdonában 

levő gazdasági társaság, a BKSZ Békési Kommunális és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű 

Társaság vonatkozásában 2023. augusztus 31-i hatállyal elfogadja az egységes szerkezetű 

felügyelőbizottsági ügyrendet a határozat 1. melléklete szerinti tartalommal.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a II. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 11 fő.  

 

- A képviselő-testület 11 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

191/2023. (VIII. 31.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 100 %-os önkormányzati tulajdonában 

levő gazdasági társaság, a Békési Városfejlesztési és Szolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű 

Társaság vonatkozásában 2023. augusztus 31-i hatállyal elfogadja az egységes szerkezetű 

felügyelőbizottsági ügyrendet a határozat 2. melléklete szerinti tartalommal.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

18. napirendi pont 

 

Interpellációk, bejelentések 

 

Interpellációs válaszok 

 

Balog Zoltán képviselő interpellációjára adott válasz 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Balog Zoltán képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Balog Zoltán képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

 

- Földesi Mihály képviselő interpellációjára adott válasz 

Földesi Mihály képviselő: Amennyiben a Fiumei utcára az 1 m3 követ kiszállítják, akkor 

elfogadja.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Földesi Mihály képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

 

Földesi Mihály képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

- Jenei Sándor képviselő interpellációjára adott válasz 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Jenei Sándor képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Jenei Sándor képviselő:  Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

- Juhos János  képviselő interpellációjára adott válasz 
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Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Juhos János képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Juhos János  képviselő:  Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

- Mucsi András  képviselő interpellációjára adott válasz 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Mucsi András képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Mucsi András képviselő:  Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezte kíván-e valaki interpellációval élni, vagy van-e 

valakinek bejelentése?  

 

 

Rácz Attila képviselő:  

 

-  A Pusztaszeri utca 19 szám esete, amely már a közút széléig benőtte fás szárú 

növényekkel. A járdán sem lehet közlekedni, tehát valamilyen megoldást kellene találni. 

Az ingatlan üres és az is teljesen elvadult, tehát azonnali beavatkozást igényel.  

 

- Várta a kerékpáros bejárásra polgármester urat a 8-as körzetbe, de egyedül tette meg. 

Megkérte, hogy vele is menjen végig a kerületben és hallgassa meg az ott élők problémáit, 

az ő tolmácsolásában is.  

 

 

Balog Zoltán képviselő:  

 

- Lakossági megkeresése érkezett a Dózsa utca 5. szám alól. A járda csúszik bele a 

gödörbe, nagyon leejt és a tél folyamán az eléggé csúszós lesz, javításra szorul.  

 

- Régebben a Petőfi út 102. szám elé ki lett helyezve egy megállni tilos a patkán is tábla. 

Az ott lakó azóta nem tud a saját  háza előtt leparkolni, illetve a bejáróját sem tudja 

használni. Ennek a táblának az eltávolítását kérte, mivel indokolatlan. 

 

- Petőfi utca 31. szám alatt található hársfának a nyakazása volna szükséges. A vezetékekbe 

erőteljesen belóg, illetve a ház fölé is nyúlik, és viharos időbe rángatja a vezetéket. A 

darabjai hullnak a tetőre.  

 

 

Mucsi András képviselő: Megköszönte, hogy a három általa feltett kérés az megoldódott.  

 

- Kérte, hogy kapjon a műszaki osztályról egy anyagot a Tóth utca kapcsán, hogy végül is 

ott mit lehet csinálni. Megáll a víz és nem tudja, hogy azt hova vezetik el. Ezzel 

kapcsolatban szeretne kérni tájékoztatást. Azok a lakók őt keresik meg, de tájékoztatta 

őket, hogy megoldották a problémát csak nem tudja, hogy miként.  

 

- A Gagarin utca elején a Kert utca felőli oldalon az úttest elég jelentősen megrongálódott, 

kátyúzást kért.  
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- Ugyanez a probléma a Kert utca 29. szám előtti úton is.  

 

- Nagy problémát jelent a bezárt Tűlábú kocsma előtti járda, mert az már olyan állapotban 

van, hogy nagyon nehéz ott járni. Nem tudja, hogy az magántulajdon vagy nekik kell 

azzal foglalkozni.  

 

Az önkormányzati törvény azt mondja, hogy minden képviselőnek jogai és kötelezettségei 

azonosak. Ők nem csak egy városrészt képviselnek, hanem az egész lakosságot. Kialakult egy 

olyan gyakorlat az interpelláció során, hogy panaszfórumot tartanak és hibabejelentőnek 

használják az interpellációt, amit egyébként arra talált ki a jogalkotó, hogy akár egy 

közétkeztetéssel kapcsolatos dolgokat hozzanak elő. Vannak úgy a testületben páran, akik a saját 

választókerületi gondjait hozzák elő. Aki figyelemmel kíséri a munkáját, az tudja, hogy a 7-es 

választókerületnek a dolgait mindig elő szokta hozni.  

Tárgyaljuk az interpellációs válaszok között, hogy Jenei képviselő úr megkereste a testületet a 

Jámbor utcai híddal kapcsolatosan. Ott ő a képviselő, tehát ha gond van, akkor neki szóljanak. 

Örül, hogy segít a körzetében, de jelzi, hogy őt választották meg 60%-al és nagyon szívesen segít 

a Jámbor utcai kérdésnek a megoldásában, amennyiben megkeresik.  Aki egyéni körzetben lett 

megválasztva, az teszi szépen a dolgát.  

 

Molnár Gábor képviselő:  

 

- A BKSZ Kft. részéről kért egy írásbeli választ arra vonatkozóan, hogy a Pesti utcán a 

lakásotthon előtt, amit három és fél évvel ezelőtt a Képviselő- testület továbbított nekik 

munkát, hajtsák végre. Érdekelné az is, hogy mikor, hol és mennyi költséggel végeztek 

el feladatokat?  

 

- A Lengyel Lajos és Károly utca közti járdaszakasz azon részei, amik nagyon rosszak, 

négy évvel ezelőtt szavazta meg a Képviselő- testület, hogy meg kell csinálni. Mikor, 

mennyi költséggel és melyik szakaszokat újította fel a BKSZ Kft.? Nem lát belőle 

semmit. Ugyan jó munkához idő kell, de nem egy évtized.  

 

Földesi Mihály képviselő: 

 

- A Tél utcán az árok rész az elején félig, majd a végén már szinte nem is található a 

kiépített terület. A diófa leveléből került oda bele, illetve azon területek, akik nem igazán 

tisztítják megfelelően az utcaszakaszt és az ott lévő fű benő. Félnek attól, hogyha egy 

komolyabb esőzés lesz, akkor meg áll a víz. Erre két évvel ezelőtt ígéretet kaptak, hogy 

azt a csatorna szakaszt kitakarítják. Az ő tudomása szerint átadták ezt a levelet, amit 

sajnos polgármester úr írt alá. Ezt elevenítsék fel még egyszer és tegyék rendbe tényleg.  

 

- Folyamatos panasz érkezik a Veres Péter térről. A perifériákra most már Deákné 

képviselő az ő területén kitetette a térfigyelő kamerát. A csallóközi utcán is lett ilyen 

kamera kihelyezve. Ez nem jelenti azt, hogy megszűnt a kertekben történő szemét 

kiszállítása, de talán a sitt és egyéb anyagok már nem kerülnek oda. Ez most átkerült a 

Veres Péter térre, az egy szobás lakások előtt úgy is olyan népek élnek, úgy gondolják, 

hogy akkor ez belefér ebbe a kategóriába. Ha már nem náluk van a szemét, akkor legalább 

a Veres Péter térről majd elviszik. Az ott lévő lakók, akik a tisztaság ügyében tennének 

azok állandóan hívogatják, hogy tegyenek ennek érdekében. Most is kiszállított valaki 
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oda palától kezdve egyéb dolgot, amit jelzett a BKSZ ügyvezetőjének, amiben segítettek. 

Az lenne a megoldás, ha oda is lenne kihelyezve egy térfigyelő kamera. Lehet, hogy sok 

mindent visszább tudnának fogni azon a területen.  

 

Mucsi András képviselő: Eddig nagyszerűen tudott dolgozni a képviselő társaival. Molnár 

Gábor, Földesi Mihály illetve Juhos képviselő úrral, aki az ő bizottságának tagja is. Tiszteli a 

személyüket és munkájukat is, viszont egy választásfilozófiai dolgot tegyenek rendbe.  

Molnár Gábor képviselőt nem a város választotta meg. Nyolc körzet van, a körzetekbe 

választottak képviselőket, de ő a MSZP listájáról kapott mandátumot. A kötelessége és jogai 

ugyanazok, nem vonja kétségbe a jogait meg a jó szándékúságát, a szakmai kompetenciáit, csak 

ezt a dolgot tisztába kell tenni. Nekik annyival nagyobb a felelősségük, hogy mivel egyéni 

körzetbe választották meg őket, nyilván tőlük várják a megoldásokat. Örül, ha bizalmuk van felé 

is és őt is megkeresik, ebből nem csinálnak problémát. A saját körzetében igyekszik egy hónapon 

belül mindent megoldani, amivel megkeresik.  

 

Juhos János képviselő: Nem is gondolta, hogy ilyen érzékeny területet érint a hozzászólása. Ő 

is magára vette ezt, noha Deákné Julianna képviselővel beszélték rendszeresen ezekről a 

dolgokról. Benne ez fel sem vetődött, hogy alá-fölé rendeltségi viszony lenne. Azt gondolta, 

hogy partnerek és ezt sokkal többre értékelte, hogy egymás között, közös felelősséggel 

dolgoznak. Nem hiszi, hogy valamilyen rendező elvnek kellene lennie, inkább lépjenek túl és 

maradjon meg a barátság. Jobban együtt tudnak úgy működni.  

 

Jenei Sándor képviselő: Mucsi képviselő kérdezte, hogy a Tóth utca csapadékvize hova folyik. 

A Kossuth utcai beton víztárolóin keresztül folyik le a Verseny utcán a Puskaporosba. Ez már 

régi probléma, jelezték már régen.  

- A dánfoki szabadstranddal kapcsolatban jelezték neki, hogy a homokos partot ne 

bányahomokkal töltsék fel, hanem folyami homokkal.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Az indulatosságot azért visszább venné Molnár Gábor képviselő 

felvetése kapcsán, ő maga fog utána nézni, hogy négy év alatt mi történt itt. A BKSZ-t az elmúlt 

három-négy évben nagyon dicsérték.  

Földesi Mihály képviselő által felvetettekre reagált. Négy hónappal ezelőtt derékig benne voltak 

ebbe az árokba, végig van takarítva. Egyedül a hídnál okozott problémát, az a nagy fa, illetve az 

átfolyó, ami az út alatt átmegy. Telepítenek pályázat útján több kamerákat is, következőleg 10 

helyen fognak kamerát felszereltetni. Figyelni fogják azokat a területeket, amik fontosak. A 

szemeteket illetően, egy évben 150 tonna illegális szemét keletkezik a városunkban. 

Nem emlékszik, hogy Jenei Sándor képviselőtől kérte volna azt, hogy ne nevezze nevén az adott 

személyt, akinek a homokkal van dolga.  

Megalakult a BARTAIR Alapítvány, amit Barta István Zoltán alapított. Felkérte őt, mint elnököt 

és nagy örömmel el is vállalta. Ha bármilyen formában tudják támogatni ezt az alapítványt a 

képviselő társak, akkor az arról fog szólni, ahogy a szlogen is szól, hogy: Közösen a Közösségért!  

 

Földesi Mihály képviselő: Csatlakozna alpolgármesterhez, hogy a szemétmennyiség az 

borzasztó, ami keletkezik. Ebben kellene valahogy tovább lépni, hogy az ingyenes hulladékudvar 

kialakításával kapcsolatban, helyben tudnák ezt megoldani. Sajnos a családiknak az anyagi 

helyzete nem engedi meg, hogy ekkora mennyiségű sittet vagy egyéb dolgot kivigyen az adott 

telepre, mert nem ingyen veszik át. Egyszerűsíteni kellene sok dolgot, mert egy guminak a 

kiszállítása az Vésztő, ami ingyenes és utána fizetni kell érte. Ezért kellene megoldani, hogy 

helyben legyen egy ilyen dolog létrehozva.  
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Balog Zoltán képviselő: A megyében megszűnt a folyami homok kitermelés, de lehet talán a 

Maroson, de ott is talán sódert termelnek ki. Maximum mosott homokot, ami hasonló csak nem 

olyan durva nagy szemű, mint a folyami homok, hanem apróbb. Folyami homokot már magyar 

országon nem igazán lehet már beszerezni. A Körösön nincs homok, tele van iszappal, kagylóval, 

egy marék homokot nem lehet összeszedni. Ahol még lehet az a Dobozi- híd fölötti szakaszon 

áradások után foltokba a kiöntésre kirak egy- két talicskányit. Azonban az is levéllel és növényi 

törmelékekkel szennyezett, megváltozott a folyónak a sodrása a vízhozama.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: A kamerával kapcsolatban, a lakóknak a gondolkodását kell 

először megváltoztatni. Vannak olyanok, akik a lomtalanítás során évente kétszer összegyűjtik 

kiteszik, el van szállítva ingyen. Háztartási gépek esetében évente kétszer elszállítják. A 

szemétszállításnak az átállása van a hónapokban, próbálkozni fognak csak most ez nem lesz 

olyan egyszerű.  

 

Kálmán Tibor polgármester: A szemét illegális halmozásával kapcsolatban tettek 

feljelentéseket. Folyamatban vannak az eljárások, nagyon nehéz a jelenlegi szabályozás mellett 

normálisan megbüntetni. A hulladékudvarral kapcsolatban megy az átállás, most nagyjából a 

nulláról elkezdték újra. 

 

Mivel több tárgyalandó napirendi pont nincs, ezért az ülést 11 óra 27 perckor bezárta.  

 

 

K.m.f. 

 

 

 

Kálmán Tibor       Tárnok Lászlóné  

 polgármester                 jegyző 


